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HOSTINEC U SVORNOSTI Č.P. 48

Ještě než vnikl tento hostinec, existovaly 
v obci již dva hostince. Nejstarší na čísle 28, 
který nechal zřídit tehdejší majitel panství hra-
bě Antonín František Rottál v roce 1747. Toto 
byla dlouho jediná hospoda. Až v roce 1878 
odkoupil budovu staré školy na č. 53 p. Franti-
šek Hanák, který z ní zřídil hostinec a obchod 
se smíšeným zbožím. V témže roce zřízen hos-
tinec i na čísle 48 Josefem Zelinou. Počínaje 
tímto rokem byly v obci hostince tři. Budovu 
před tím vlastnil p. Ondřej Pospíšil.

Koncem roku 1914 byla zrušena „Hanákova 
hospoda“ na čísle 53 jelikož pan Josef Zaorá-
lek, z Rackové, který měl hospodu pronaja-
tou – nastoupil vojenskou službu. Majitelem 
hostince byl tehdy pivovar Záhlinice. Koncese 
odkoupena později, p. Josefem Zelinou, hos-
tinským číslo 48.

V roce 1928 Obec odprodala 71 m2 pozem-
ku p. Rudolfu Zelinovi, hostinskému č. 48, kte-
rý si zde zřídil kuželnu. V tomto roce rozšířil 
i svůj hostinec. Pro své bydlení, si zřídil nový 
podkrovní byt a místnost pro výsek masa. Sta-
rá hostinská přízemní budova, je zachycena 
malířem na obrázku v pamětní knize.

V roce 1951 byla zrušena úředním příkazem 
nejstarší hospoda v obci, hostinec pí. Albíny 
Zelinové čís.28, kterou v tu dobu měl prona-
jatou p. František Budina. Tento hostinec tu 
byl 204 let. Dne 31. prosince 1953, byl zrušen 
nájem p. Mikuláši Brázdilovi v hostinci p. Ru-
dolfa Zeliny a vznikl zde tzv. komunální hosti-
nec, kde byl dosazen nový nájemce p. František 
Kolomazník čís. 55. Dále zde byla jeho manžel-

ka Marie, a to do roku 1957. 
Od tohoto roku nastoupil 
nový hostinský p. Pavel Bu-
rieta.

V roce 1960 znárodňova-
cím dekretem, přišel hosti-
nec p. Rudolf Zeliny čís. 48, 
pod pravomoc státu. Tyto 
hostince a různé jiné podni-
ky, byly státem vykupovány, 
ovšem jen v tom případě, 
nepřesahovala-li odhadní 
cena 50.000 Kč. Byl-li však 
podnik odhadnut na 51.000, 

což bylo i v tomto případě, nedostal majitel 
nic. Pan Rudolf Zelina zemřel v roce 1962 ve 
věku 81 let. V prvních zimních měsících roku 
1964 započala Jednota s důkladnou úpravou 
pohostinství. Bylo co opravovat, poněvadž 
dřevěná podlaha již dávno dosloužila, zdivo 
bylo prasklé vlhkem. Stará podlaha byla vytr-
hána a na celé ploše provedena izolace, a také 
zdivo bylo izolováno.

V roce 1970 byla vylepšena, uvnitř polo-
ženy parkety a zdivo izolováno proti vlhkosti 
tzv. elektroosmozou. Bylo vybudováno nové 
sociální zařízení, provedeno překrytí stře-
chy, plechovými taškami a upravena fasáda. 
V roce 1971 skončil po 14 letech hostinský 
p. Pavel Burieta a nastalo střídání vedoucích, 
což zde dříve nebylo běžné. Pak přišlo uklid-
nění příchodem manželů Lapčíkových a dále 
Kvintových, kteří zde byli 
poslední. V prosinci 1979, 
byla po 101 letech hospoda 
zrušena a přestěhovala se do 
nového kulturního domu.

Po rekonstrukci v roce 
1981, byla na bývalé hospo-
dě č. 48, otevřena nová pro-
dejna potravin, která byla ve 
vlastnictví Jednoty Kromě-
říž. V restituci v roce 1991, 
získali budovu zpět potom-
ci Zelinova rodu, Juřenovi, 
kteří zde provozovali ob-
chod do roku 2001. V roce 
2008 koupili budovu vietna-

mští obchodníci, kteří zde provozovali nejprve 
obchod a pak zde jen bydleli. Co zde provozo-
vali, není známo, pouze se lze jen domnívat. 
Potvrdil to ostatně i zásah policie a celní sprá-
vy v roce 2014. V roce 2015 koupil budovu p. 
Miroslav Zelina, který ji následně prodal obci. 
Obec v měsíci dubnu 2016 provedla její demo-
lici, fy Martina Zeliny. Kdy budova s číslem 
48, byla postavena, není přesně známo, v roce 
1775 ve Fasc. Obce Míškovice je 46 čísel, ale 
vzhledem k tomu, že při číslování usedlostí za 
císaře Josefa II v letech 1780 – 1790, vlast-
nil v roce 1789 Ignác Hanák, tak musela být 
postavena někdy v tomto období. Číslování 
domů, bylo již prováděno za vlády císařovny 
Marie Terezie, ale lid nezvyklý a nedůvěřivý 
ke každé novotě, čísla ničil, seškrabával a po-
dobně. V roce 1820 vlastnil dům Josef Hanák..

Z obecní kroniky sestavil Lubomír Stoklásek
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SPOLEK RYBÁŘŮ MÍŠKOVICE

ČESKÝ SVAZ VČELAŘŮ HOLEŠOVA A OKOLÍ

ČESKÝ ZAHRÁDKÁŘSKÝ SVAZ MÍŠKOVICE

V měsíci dubnu jsme provedli uschopnění 
vody, v měsíci květnu sběr železného šrotu, 
který se vydařil. Celkem bylo sebráno 64,4 q 
železa. I když cena za 1 kg nebyla nijak závrat-
ná ( pohybovala se lehce nad 3 kč ), přesto se 
nám podařilo utržit 20 740 kč. Peníze budou 
využity na výměnu krytiny na klubovně. Tím-
to chci poděkovat všem zúčastněným členům 
na sběru, Jaroslavovu Brázdilovi se synem 
za pomoc při svozu šrotu a v neposlední řadě 

všem občanům, kteří přispěli ke sběru. V mě-
síci červnu byl proveden úklid vozovky v okolí 
areálu před poutí na sv. Antonínka.

Pomalu se blíží výstava drobného zvířectva 
na Chovatelském areálu dne 30. 9. - 2. 10. 
2016 na kterou zveme už dopředu všechny 
občany, děti a mládež do 15-ti let mají vstup 
zdarma. Již tradičně očekáváme účast dětí 
z Mateřské školy i s učitelkami. Rovněž jako loni 

bude ukázka Kamerunských 
ovcí, exotického ptactva a pro 
děti možnost jízdy na poní-
kovi. Pozvánku na tuto akci 
včetně výstavy ovoce a ze-
leniny v KD v Míškovicích 
jsme zveřejnili v časopise 
Chovatel.

Za ČSCH Ing. Gaja Michal

Letošní rok nebyl tak úspěšný jak loňský. 
Loni totiž intenzivně medoval jetel nachový, 
na Zvolenovech medovaly jehličnany a tím se 
bezesporu prodloužili snůšku.Průměrná snůš-
ka medu na jedno včelstvo : rok 2015 – 44,5 kg, 
rok 2016 – 40 kg.

V průběhu roku bylo značné rojení včelstev, 
velké roje, loupeže hladových včel. Příčinou 
těchto problémů je nezvládnuté velkovče-

laření, kde jeden včelař má až 100 včelstev 
a protože je v určitou dobu nezvládne (květen 
- nejintenzivnější rojení včel), tak létají po celé 
dědině a nepochybně působí problémy lidem 
i včelařům. Osobně jsem měl nespočet telefo-
nátů ohledně tohoto problému, proto jsem uve-
dl krátké vysvětlení – většinou to není problém 
malých včelařů.

Je mou povinností, abych oznámil spoluob-
čanům, že v roce 2015 ukončil členství v naší 

organizaci z důvodu vysokého věku (82 let) 
přítel František Matulík z Míškovic č. 51. Chtěl 
bych mu touto cestou poděkovat za dlouho-
letou práci se včelami, která je užitečná pro 
opylování rostlin, stromů, sadů, pro produkci 
medu, propolisu a také pro vlastní potěšení 
a radost.

Ing. Gaja Miloslav – důvěrník včelařů

Za poslední dva roky začínáme text skoro 
vždy stejně - do Potoků přitéká málo vody. 
Letošní rok sice není z hlediska sucha tak 
kalamitní jako ten loňský, i přes to jsme pre-
ventivně zvýšili hladiny rybníků. Toho jste si 
mohli všimnout během letošních Rybářských 
závodů, kterých se účastnilo 39 závodníků 
všech věkových kategorií. Během závodů se 
chytlo celkem 49 ryb, hlavně kaprů, karasů 
a několik amurů. Vítězem rybářských závodů 
se již po několikáté stal Václav Sadil z Rac-
kové. Nejlepším rybářem z Míškovic se stal 
Miroslav Entr, který skončil na druhém místě. 
Do Míškovic šla i trofej za největší ulovenou 
rybu závodů, kapra o délce 66 centimetrů chy-
til Pavel Skotek.

V letošním roce se během závodů nechytlo 
příliš velké množství amurů, které v našich ryb-
nících patří k těm nejdelším a největším rybám. 
Amur byl do českých zemí dovezen uměle, stej-

ně jako tolstolbik, pstruh duhový, karas stříbřitý, 
síh, většina druhů jesetera s spouta dalších dru-
hů ryb. Seznam introdukovaných neboli uměle 
vysazených ryb, čítá celkově 36 druhů ryb ze 
všech světových kontinentů. Například pstruh 
duhový nebo střevlička východní se v někte-
rých částech českých řek staly zcela běžnými 
a přirozeně se rozmnožujícími. Oproti tomu po-
měrně bežný amur nebo zmíněný tolstolbik se 
v českých vodách nerozmnožují a musí být vy-
sazováni uměle. Na jedné straně se pro rybáře 
zvýšuje počet ryb, které můžou ulovit. Na druhé 

straně se může stát, že se počet určitého druhu 
uměle vysazené ryby zvýší natolik, že začne 
vytlačovat původní druhy. V českých zemích se 
to týká hlavně karase stříbrného, který vytlaču-
je původního karase obecného. Například amur 
bílý se zase zaměřuje na určité druhy vodních 
rostlin, které se staly daleko vzácnějšími než 
v dřívějších dobách. Nové ryby byly často vy-
sazovány z ekonomických důvodů a během zá-
plav se rozšířily do řek a dalších vodních ploch. 
Pokud vynecháme možnosti zavlečení nových 
nemocí, každý nový druh představuje minimál-
ně silnou konkurenci pro původní druhy.

Za Rybářský spolek Míškovice vám přejeme 
hezký zbytek léta, a pokud půjdete během hor-
kých slunečních dní kolem rybníků, podívejte 
se na hladinu. Uvidíte vyhřívající se kapry, cej-
ny, a pokud budete mít štěstí i několik amurů.

Za spolek Míškovice Martin Zavadil

„Nechte léto plynout vlastním tempem, bez 
moderní techniky a zbytečného shonu. Od-
plujte po proudu od lidí, pozorujte mraky na 
obloze a pošlete alespoň jeden opravdový po-

hled. Někoho určitě potěší.“
Letní sklizeň je v plném proudu, ale dovolte 

mi abych se krátce vrátila do jarních měsíců, 
ve kterých naši členové provedli postřik pecko-

vin, který bohužel kvůli nepřízni počasí nebyl 
dostatečně účinný a co nezdolali škůdci zniči-
ly jarní mrazíky. Dále byla dokončena oprava 
budovy ve které máme své zázemí. Mužská 

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ MÍŠKOVICE
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SBOR DOBROVOLNÝCH 
HASIČŮ MÍŠKOVICE 

část opravila lemování a podhledy, př. Skopal 
se velkou měrou podílel na zednických pracech 
a pan Burieta natřel venkovní fasádu. Naše ženy 
celý objekt uklidily a připravily na nadcházející 
sezónu. Další brigády proběhly v sadu na sečení 
a odvoz trávy a sestřih živého plotu průtahem 
obcí, druhý nás čeká v měsíci srpnu.

Pokud k nám bude počasí milosrdné a úro-
da bude pěkná, budeme v naší povidlárně vařit 
pro zájemce z řad občanů povidla, nebo šro-
tovat jablka či tlačit mošt. Přihlášky budou 
přijímat př. Dosoudil, Mikala st. a Večeřa Zd.. 
Výkupce ovoce firma RES má zájem v naší 
obci vykupovat padaná jablka. Proto hledáme 
zájemce, kteří by měli o tuto práci zájem, tito 
ať se přihlásí u př. Večeři nebo př. Skotkové, 
kteří podají bližší informace. 

Hlavní akci podzimu bude pro nás a dou-
fáme, že i pro Vás již tradiční Výstava ovoce, 

zeleniny a květin, která proběhne ve dnech 
1. - 2.října 2016. V rámci výstavy proběhne 
soutěž Miss Čalamáda. Čalamády musí být 
alespoň ze tří druhu zeleniny, libovolného ná-
levu, bude se hodnotit nejen chuť ale i vzhled. 
Jinak se můžete jako každý rok těšit na bohaté 
občerstvení, drobné prodejce, nápaditá aranž-
má. Vstupné jako vždy dobrovolné. Okresní 
výstava ČZS se uskuteční v Kroměříži v areá-
lu výstaviště Floria ve dnech 6. - 9.října 2016. 
I na této výstavě budou naši členové vystavo-
vat své výpěstky a někteří členové budou ná-
pomocni při vytváření celé expozice.

V měsíci květnu proběhlo v Kroměříži okres-
ní kolo soutěže Staň se hvězdou floristiky. Naše 
dvě členky př. Večeřová Anna a Skotková Jana 
se umístily na předních místech. Večeřová A. 
získala druhé místo a Skotková J. zvítězila 
a postoupila do Prostějova do Zemského mo-

ravského kola kde také nenašla přemožitelku 
a z prvního místa postupovala do celostátního 
finále, které se uskutečnilo 15. července v Lysé 
nad Labem. Finále probíhalo v rámci Výstavy 
Květy a hlavním tématem soutěže byla 30. léta 
minulého století. Úkolem soutěžících bylo uvá-
zat kulatou kytici pro paní továrníkovou a další 
disciplínou byl dárkový koš pro filmovou divu 
Adinu Mandlovou. Na obě aranžmá měli sou-
těžící 120 minut. Ač je soutěž rok od roku těžší 
a soupeřky šikovnější přivezla nám naše členka 
do naší sbírky další trofej. Druhé místo v celo-
státním kole této soutěže zajistilo Janě Skotko-
vé pomyslné stříbro. 

„Někdy mám pocit, že je to nekončící práce 
a že se nikdy nedobereme konce. Ale radost, 
kterou díky květinám rozdáváme, mě vždy na-
plní a přesvědčí že to má smysl“

za ČZS Večeřa Z. a Skotková J.

Oslavy svátku sv. Floriána se v letošním roce 
uskutečnily v neděli 1. května a kromě našich 
členů sboru byli přítomni také hosté z Myslo-
čovic, Machové, Sazovic a nově také členové 
SDH Ludslavice, kterým jsme jejich návštěvu 
oplatili o týden později při jejich oslavách sv. 
Floriána v Ludslavicích.

Koncem května se zúčastnili týdenního ško-
lení velitelů ve Zlíně bratři Jiří Foukal a Mar-
tin Janík. Toto školení organizoval Hasičský 
záchranný sbor Zlínského kraje.

21. května zajišťoval náš sbor organiza-
ci okrskového kola v požárním útoku mužů 
a žen. Toto proběhlo bez problémů a družstvo 
z Míškovic obsadilo 4. místo.

Pouťová zábava se skupinou Expo & Pensi-
on proběhla za dobré účasti veřejnosti v sobo-

tu 11. června na výletišti.
V sobotu 2. července proběhly oslavy 110. 

výročí založení SDH Kurovice. Dopoledního 
programu se zúčastnilo 5 našich členů a v od-
poledním programu jsme se prezentovali ukáz-
kou hašení pomocí ruční sundávací stříkačky 
taženou koňmi. Poprvé jsme zde použili nově 
pořízené dobové stejnokroje.

Probíhaly též soutěže mladých hasičů. Starší 
se účastní závodů ve Středomoravském pohá-
ru, kde průběžně figurují na 3. místě a zároveň 
objíždí závody „Zlínské ligy“, kde aktuálně 
obsazují 4. místo. V kategorii mladších se naše 
družstvo ve „Středomoraváku“ pohybuje ko-
lem 10. místa. Některých závodů se zúčastňuje 
též mužstvo přípravky. Všechna tato družstva 
závodí pod dlouholetým vedením bratra Jaro-

míra Dočkala, sestry Hany Lukešové a pomá-
hají jim někteří rodiče soutěžících.

Od 3. do 9. července se v Jánských Kou-
pelích uskutečnil studijní pobyt tzv. Hasičská 
junior univerzita, kde účastníci kromě praktic-
kých ukázek v místě pobytu jezdili i na teore-
tické školení na hasičskou fakultu VŠ báňské 
v Ostravě. Další pokračování proběhne 30.9. 
- 2. 10. se závěrečnými zkouškami. Z našeho 
sboru se této akce účastní Anita Krajčová spo-
lu s Natálií Lukešovou.

Z akcí, které nás v nejbližší době čekají to 
jsou „Pivní slavnosti“, které se uskuteční v so-
botu 13. srpna od 17 hod. a tyto budou násled-
ně pokračovat taneční zábavou se skupinou 
Expo & Pension.

20. srpna pořádá TJ Sokol Míškovice tradič-
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TJ SOKOL MÍŠKOVICE

MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ MÍŠKOVICE

ní „Turnaj spolků v kopané“, kterého bychom 
se také chtěli zúčastnit.

Taktéž jsme se přihlásili na soutěž historic-
kých stříkaček, která se uskuteční 27. srpna 
v Kvítkovicích.

V neděli 4. září od 9 hod. se na hasičském 
hřišti u farmy KLM uskuteční již 12. ročník 

závodů mladých hasičů „O pohár starosty 
SDH Míškovice“ v rámci „Středomoravského 
poháru“, kde bude soutěžit kolem 30 družstev 
ze širokého okolí. Přijďte povzbudit naše mla-
dé hasiče v jejich úsilí. Připraveno bude též 
bohaté občerstvení pro všechny.

Toto je průřez hlavních akcí, které se v ne-
dávné době uskutečnily a těch, které nás v nej-
bližší době čekají.

Přeji všem občanům krásný zbytek léta 
a ještě krásnější čas podzimní.

Jiří Skopal, jednatel SDH

Právě se nacházíme v období, kdy nám pří-
roda nabízí možnost pozorovat další ze svých 
přírodních krás, celkově se začíná zviditelňo-
vat spousta zvěře. Toto zviditelnění souvisí se 
začátkem sklizně zemědělských plodin, čímž 
dochází k tomu, že pozorování zvěře je jedno-
dušší. Na druhou stranu zvěř během několika 
dní ztratí podstatnou část přirozeného krytu, 
což jí příliš nesvědčí. Srnčí zvěř nám stále více 
začíná ukazovat svá mláďata, která můžeme 
při pobytu v přírodě často zahlédnout. Srnčata 
jsou kladena (rozena) v květnu. Tato srnčata 
jsou nyní již odrostlá a nemají takovou potřebu 
se schovávat ve vysokých krytech, tvořených 
převážně zemědělskými plodinami. Srnčata 
se pohybují stále po boku své matky a krásně 
je lze pozorovat při večerních či ranních pas-
tvách, na které pravidelně vycházejí.

Také nám nyní začíná u srnčí zvěře jed-
no z nejzajímavějších období, které u tohoto 
druhu zvěře můžeme pozorovat. Od poloviny 
července do poloviny srpna podléhá srnčí zvěř 
hormonálním změnám a reprodukčnímu pudu, 
tedy říjí. Bohužel letos díky neustálým dešťo-
vým přeháňkám a chladnému letnímu počasí 
je tato říje mírně opožděná a celkově „tichá“. 
Znamená to, že srnci nejsou tak aktivní v pro-
následování svých vybojovaných a obháje-
ných srn, o které mezi sebou vedou pranice, 
v podobě vzájemného přetlačování parůžky 
a následného nahánění do té doby, dokud se 
jeden ze srnců nestáhne do ústraní. Srnci ne-
jsou ani vzdáleně tak urputní v pronásledování 
srn vedoucího k následnému spáření a zajiště-
ní budoucí generace, jako v krásných teplých 
srpnových dnech. Proto doufejme, že se počasí 
umoudří a dovolí nám alespoň na chvíli pozo-
rovat tuto „přírodní intimní chvilku“.

Myslivecký spolek se nyní naplno věnuje 
odstřelu srnčí zvěře. Tento odstřel probíhá od 
16. května do 30. září. Tento plán lovu se nám 
daří průběžně plnit. Odstřel podléhá pravidlům 
pro „laickou veřejnost“ často neznámým. Pro 
osvětu myslivosti, která je velmi často neo-
právněně poskvrňována převážně z nevědo-
mosti, bych chtěl tato pravidla uvést. Plány 
chovu a lovu srnčí zvěře (ale i ostatních druhů 
zvěře) vychází z jarního sčítání a průběžné-
ho sčítání zvěře během jednotlivých měsíců. 
Z výsledků se vypočítává odlov jednotlivých 
druhů zvěře. Při těchto výpočtech se berou 
v potaz přírůstky zvěře, ale také ztráty v podo-
bě úhynů způsobených během roku např. ne-
mocemi, dopravou či zemědělským obhospo-
dařováním polí. Povinnost odlovu nám ukládá 
orgán státní správy myslivosti a především 
zákon O myslivosti (449/2001 Sb.) Tento od-
lov je pro nás závazný a jsme povinni jej pro-
vádět. Odlov (nazývaný též průběrný odstřel) 
se provádí z důvodu dosažení tzv. chovného 
cíle, což je snaha, abychom dosáhli kvalitních 
a zdravých jedinců. Je to také snaha o kontro-
vané početní stavy, a by zvěř nezačala působit 
škody na dnes velmi intenzivně obhospodařo-
vaných zemědělských plochách. U lidí často 
také přežívá fáma, že co vyjde či vystrčí hlavu, 
to myslivec zastřelí. Není to pravda a odstřelu 

podléhají pouze jedinci převážně se špatně vy-
vinutým či deformovaným parožím. U samičí 
zvěře a mláďat podléhají odstřelu kusy slabé, 
přestárlé, nemocné či zraněné. Dále také druhy 
škodící ostatním druhům zvěře. Taková zvěř 
(slabá, nemocná) totiž nedokáže přežít zimní 
období, pokud jej přežije, tak to vede pouze 
k následným zdravotním problémům či k pro-
blémům s reprodukcí, což je v rozporu již se 
zmiňovaným chovným cílem. K tomuto účelu 
se také pořádají okresní myslivecké chovatel-
ské přehlídky, kde se hodnotí trofeje správnost 
provedených odstřelů v rámci celého okresu 
za předchozí rok. Na těchto přehlídkách jsou 
jednotlivé trofeje ohodnocovány a nikdo nemá 
zájem střílet kusy nepodléhající odstřelu, které 
bývají ohodnoceny červeným bodem a tím si 
způsobovat ostudu, kterou na přehlídce uvidí 
myslivci z celého okresu, ale i nemyslivecká 
veřejnost pro kterou jsou tyto přehlídky samo-
zřejmě přístupné, jakožto akce pro propagaci 
myslivosti a především osvětu myslivosti.

Již jako každý rok náš spolek uspořádal 
střelecké závody které se konaly 19. června 
na brokové střelnici v Míškovicích. Střílelo 
se americky trap a rozsah závodu byl 2x25+-
finále. Na tomto závodě se zúčastnilo celkem 
20 střelců. V této soutěži soutěžili i veteráni 
v počtu 8 střelců a v této kategorii byl nejlepší 
pan Klimek Jiří s celkovým nástřelem 44ks. 
V hlavním závodě byl nejlepší pan Špaňhel 
Petr celkovým nástřelem 68ks.

Po celý den bylo bohaté občerstvení zvěři-
nových pokrmů a také soutěž pro děti střílení 
ze vzduchovky.

Hlavně bychom chtěli poděkovat sponzo-
rům, kteří nám přispěli sponzorským darem.

Za MS Míškovice Herodes Lukáš

Ukončili jsme soutěžní roční 2015/2016, ve 
kterém jsme hráli III. třídu skupinu B, ve které 
bylo 10 oddílů. V soutěži jsme skončili na 

8. místě. Získali jsme celkem 15 bodů. Nevy-
šla nám podzimní část, kdy jsme získali pouze 
dva body. Jarní část již byla o poznání lepší, 
získali jsme již 13 bodů.

K 18 ti zápasům nastoupilo celkem 30 hrá-
čů. Nejvíce minut odehráli M. Malošík 1587, 
L. Javora aj. Skotek 1440 aj. Sieklík 1248. 
O 19 branek se podělilo celkem 10 hráčů. 
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PEPA POLAŠTÍK ZDOLAL 9. 7. 2016 
NEJVĚTŠÍ HORU AUSTRÁLIE 

A OCEÁNIE 

Nejvíce vstřelili J. Skotek 4, R. Valčík 3 a T. 
Machálek a R. Tyl 2. Celkem jsme obdrželi 15 
žlutých a 1 červenou kartu.

V novém ročníku 2016/2017 jsme zařaze-
ni do III. třídy skupiny A, kde je celkem 13 
mužstev. V první kole hrajeme v Ludslavicích 

a dále doma s Martinicemi. Rozlosování je 
součástí článku.

Po skončení soutěžního ročníku se starší 
páni zúčastnili turnaje v malé kopané v Lud-
slavicích, kde v konkurenci 11 mužstev skon-
čili na 3. místě, když o postup do finále prohrá-
li smolně 1:0.

Na konec prázdnin je připraven tradiční turnaj 
spolků, který proběhne 20. srpna na fotbalovém 
hřišti a bude opět spojen s akcí pro děti k ukon-
čení prázdnin. Budou přichystány soutěže o ceny 
a medaile. Bohaté občerstvení zajištěno.

Lubomír Stoklásek

 

Puncak Jaya (též Mount Carstensz či Car-
stensz Pyramid) je se 4884 m (někdy se 
uvádí 5030 m) nejvyšší horou ostrova Nová 
Guinea, státu Indonésie a celého světadílu 

Austrálie a Oceánie. Díky tomu je zařaze-
na do Koruny planety, tj. mezi 7 nejvyšších 
hor všech kontinentů. Zároveň je to nejvyšší 
vrchol mezi Himalájemi a Andami, a nej-

vyšší hora nacházející se na ostrově. Puncak 
Jaya leží v pohoří Sudirman (Dugunduguoo) 
v centrální části indonéské provincie Papua 
na ostrově Nová Guinea.

Pepa Polaštík zdolal 9. 7. 2016 největší horu Austrálie a Oceánie 

Puncak Jaya (též Mount Carstensz či Carstensz Pyramid) je se 4884 m (někdy se uvádí 5030 m) nejvyšší 
horou ostrova Nová Guinea, státu Indonésie a celého světadílu Austrálie a Oceánie. Díky tomu je zařazena 
do Koruny planety, tj. mezi 7 nejvyšších hor všech kontinentů. Zároveň je to nejvyšší vrchol 
mezi Himalájemi a Andami, a nejvyšší hora nacházející se na ostrově. Puncak Jaya leží v 
pohoří Sudirman (Dugunduguoo) v centrální části indonéské provincie Papua na ostrově Nová Guinea. 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA MÍŠKOVICE 

SVĚTOVÝ DEN MLÁDEŽE 2016

Jsou letní prázdniny a my opět jako každý 
rok vzpomínáme a hodnotíme, co všechno 
jsme ve školce s dětmi od září do června pro-
žili a zažili, a bylo toho opravdu dost. O udá-
lostech v MŠ na podzim a na Vánoce jsme se 
již zmiňovali, nyní se s vámi podělíme alespoň 
o nejvydařenější akce druhého pololetí.

Ještě v zimě jsme si ve školce uspořádali 
masopustní karneval, dále jsme pozvali kou-
zelníka pana Zdeňka Valdu s představením 
„Divadlo kouzel WALDINI“.

Na konci března se děti loučily se zimou 
a vynesly Morenu za doprovodu říkadel a pís-
ní za vesnici, kde jsme ji spálili, abychom vy-
hnali zimu a nemoci ze vsi.

V dubnu jsme se s dětmi účastnili exkurze 
v areálu Dopravní společnosti Zlín. Program 
zahrnoval mimo jiné prohlídku trolejbusů, roz-
hovor o bezpečné jízdě cestujících a dodržo-
vání hygienických zásad ve veřejných doprav-
ních prostředcích, průjezd autobusu s dětmi 
mycí linkou, ukázku jízdy modelu historické-
ho trolejbusu, návštěvu v dispečinku.

V květnu se konalo kulturní vystoupení 
u příležitosti Dne matek, dále jsme byli po-

zváni s předškoláky na návštěvu 1. třídy ZŠ 
Mysločovice, také jsme se se všemi dětmi 
zúčastnili v TYMY – SVČ Holešov ekologic-
kého programu „Tonda Obal na cestách“. Na 
konci května jsme uspořádali společně s rodiči 
v prostorách školního dvora a školní zahrady 
pohádkový les. Děti plnily úkoly, které jim 
zadávali rodiče převlečeni za pohádkové 
bytosti. Za odměnu pak dostaly sladkosti 
a také společný dárek ke svátku dětí. Ve 
čtvrtek 2. června jsme jeli na školní výlet do 
KOVOZOO do Starého města, kde jsme si 
vláčkem s panem průvodcem prohlédli areál, 
vystoupali 96 schodů v Majáku Šrotík a roz-
hlédli se po kraji kolem metropole Slovácka, 
děti také prozkoumaly palubu lodě Naděje 
a zúčastnily se výukového programu „Jak Rá-
kosníček čistil rybníček“.

Se školním rokem a s předškoláky jsme se 
loučili v úterý 21. června. Program pod ná-
zvem „Námořníci a piráti“ zajištěný agenturou 
JANA se odehrával v prostorách místního vý-
letiště. Děti si mimo jiné zahrály na námořníky, 
učily se plavat, cvičit, budit kapitána, čistit pa-
lubu a podpalubí, zahrály si na opice, delfíny, 

žraloky. Bavily se různými soutěžemi, tancem, 
i s rodiči, sólovým zpěvem známých písniček 
aj. Poté bylo jednotlivě představováno a paso-
váno mečem sedm školáků. Byli oblečeni do 
„předškoláckých“ triček s obrázkem žabky, 
následovala gratulace od místostarostky obce 
paní Lenky Gazdové a zaměstnanců školy 
a předání dárečků a upomínkových předmětů. 
S dárečky se pamatovalo i na děti mladší.

Závěrem mi dovolte rozloučit se se všemi 
obyvateli Míškovic. Po prázdninách odcházím 
do důchodu. Chtěla bych touto cestou podě-
kovat zejména panu starostovi i zastupitelstvu 
obce Míškovice za dlouholetou, velmi dobrou 
spolupráci, za všechno, co pro mateřskou ško-
lu za dobu mé působnosti udělali. Děkuji!!!! 
Mé velké poděkování patří též představitelům 
všech dobrovolných spolků za jejich aktivi-
ty, které připravili pro děti z mateřské školy, 
a v neposlední řadě samozřejmě také rodičům 
dětí a všem zaměstnancům školy za pomoc 
a spolupráci po dlouhá léta.

Hana Barboříková, ředitelka MŠ

Zážitky naší rodačky Moniky Frgalové 
a jejích kamarádů z cesty po vlastních no-
hou na setkání s papežem.

Předkládáme několik postřehů z cesty: 
„Zážitků máme strašně moc.“ Je sice už do-

cela pozdě večer, ale Monika je pořád plná ener-
gie a nadšeně popisuje sedmidenní cestu. Není 
těžké uhodnout, kdo pouť na SDM vymyslel. 
„Dvakrát jsem byla pěšky v Santiagu. Říkala 
jsem si, že když je to světové setkání tak blízko, 
mohla bych na něj vyrazit po svých,“ vysvětlu-
je asi dvacetiletá iniciátorka. Její spoluputovník 
Vlasťa ze začátku spíš mlčí nebo jen sporadic-

ky doplňuje Moničinu výpověď. Později se ale 
rozpovídá tak, že jej téměř není možné zastavit. 
Také na něj cesta silně zapůsobila.

Vařič a tři trička
Ujít třicet kilometrů za den hrozné není. Horší 

je vědomí, že zítra půjdete dalších třicet. A po-
zítří stejně tak. „Nohy mě nebolí. Ale puchýře 
byly hrozný,“ vzpomíná Monika. „Měl jsem je 
hned první den. A když se zacelily, přišla dru-
há řada. Celou cestu puchýře. Už sice zmizely, 
zato mě bolí lýtka a chodidla,“ doplňuje Vlasťa.

Devadesát na české, devadesát kilometrů na 
polské straně, pot, únava, plné krosny. „Brali 

jsme jen to nejnutnější, takže tři trička… No 
dobře, měli jsme vařič,“ přiznává Vlasťa zby-
tečnou zátěž. „Použili jsme jej nakonec tak 
dvakrát, jinak jsme všechno jídlo dostali. A to 
jsme prosili jen o kousek místa na rozložení 
karimatky a trochu vody k pití,“ mluví o udi-
vující vstřícnosti některých místních Monika 
a potvrzuje, že přespávání dopředu neplánova-
li. „Spoléhali jsme na Boží milost. Někde jsme 
museli obejít třeba patnáct baráků, protože ve 
vesnici nebyla fara. Jinde zase byli lidé hodně 
naladění proti světovému setkání, takže nás 
nechtěli ani vidět.“
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SVOZY PLASTŮ – PYTLOVÝ SBĚR – SRPEN AŽ PROSINEC 2016:
16. 8. 2016,    13. 9. 2016,    25. 10. 2016,    22. 11. 2016,                        20. 12. 2016

Pohyb psů po obci
Pro narůstající stížnosti občanů na pohyb 

psů v obci a nedodržování základních povin-
ností majitelů psů připomínáme:
• na veřejně přístupných místech je zakázá-

no volné pobíhání psů
• volným pobíháním se rozumí takový po-

hyb psa, při kterém pes není pevně spojen 
s osobou, která ho doprovází (např. vodít-

Sjezd rodáků 2015
Na internetových stránkách obce máte možnost 
stáhnout zdarma fotografie a videozáznam ze 
sjezdu rodáků 2015 (Obec Míškovice – Kultu-
ra, zajímavosti z obce – Sjezdy rodáků – 2015).

NEJBLIŽŠÍ AKCE:

PRO OSVĚŽENÍ PAMĚTI PŘIPOMÍNÁME:

Bylo nás deset
Pod hvězdami poutníci strávili pouze první 

noc. „Já jsem vždycky hlídal batohy a holky 
šly obcházet domy. Pak jen dodaly, že s sebou 
mají ještě třetího. To bylo schválně, aby se mě 
lidi nebáli,“ směje se skoro dvoumetrový Vlas-
ťa. Možná je tedy dobře, že z původních deseti 
zájemců o pěší pouť zbyla hrstka statečných. 
Ze začátku šli dokonce Monika s Vlasťou sami, 
Veronika se připojila zhruba v polovině cesty. 
„Byli jsme kvůli tomu asi víc podezřelí. Místní 
si občas mysleli, že je vykrademe. Nebo že utí-
káme před zákonem a před rodiči,“ vyprávějí. 
„Nikoho jsme nepřesvědčovali, žádná zbyteč-
ná slova navíc. Nechali jsme na lidech, jestli 
nám budou věřit,“ krčí rameny Monika.

Modlitby jsme obětovali za ty, co 
nám pomohli

Sedíte někde v liduprázdné pustině a vaříte si 
večeři. Okolo projíždějící auto zastaví, řidič se 
s vámi dá do řeči, a za chvíli máte klobásy, raj-
čata a vodu. „Pět litrů jí bylo. Tak jsme museli 
vypít, co jsme měli, abychom si mohli doplnit 
zásoby a neurazili naše hostitele,“ vzpomíná 
Vlasťa. Pomocníků na cestě bylo dost: ředitel-
ka, která unaveným pocestným dala k dispozi-
ci celou školu a přinesla nedělní oběd. Farnost, 
která se připravovala na poutníky z Bolívie, ale 
neváhala se o pizzu podělit ani s méně exotic-
kými návštěvníky. „Vždy jsme obětovali mod-
litby za ty, kteří nás ubytovali předcházející 
den, a potom jsme se modlili za ubytování na 

nadcházející noc,“ popisuje Monika.
V mapě zakreslené cesty ne vždy odpovída-

ly skutečnosti. Směr se naštěstí skupině dařilo 
udržovat správný – pořád na sever. „Šli jsme 
tři kiláky řepkou, doškrábaní, ale zvládli jsme 
to v pohodě,“ hodnotí trasu Vlasťa. „Jé, těch 
bylo!“ Hovoří potom poutník o momentech, 
kdy litoval, že se na cestu vydal. „Každý den 
minimálně dvakrát,“ usmívá se.

Je spousta míst, kde jsem ještě 
nebyla

V cíli se vám lehce může stát, že byste 
chtěli jít dál. „Byli jsme rádi, že už to má ko-
nec,“ smějí se Monika a Vlasťa. „Uvnitř jsme 
však chtěli pokračovat. Člověk už byl sladě-
ný s ostatními a s tím, co dělá. Nechtěl mě-

nit prostředí. Nohy si velice rády odpočinuly, 
ale vnitřně jsem naši pouť skončit nechtěla,“ 
přibližuje první pocity po příchodu do Opole 
Monika. „První dva dny jsem hrozně prožíva-
la, že někam jedu autem, že spím na měkké 
posteli,“ popisuje. „I kdybych dostal postel, 
nechtěl bych ji, protože bych se na ni nevešel,“ 
komentuje první noc v cíli jediný muž výpravy 
s tím, že toužil po své karimatce.

Vlasťa nemá další putování v nejbližší době 
v plánu. Zato Monice svítí oči nedočkavostí 
a nadšením: „Je spousta míst, kam se dá ještě 
jít, a kde jsem ještě nebyla.“ Její spoluputov-
ník jenom obrátí oči v sloup. Je ale téměř jisté, 
že cestou do Opole jeho putování neskončilo.

Monika, Vlastík a Verča

Sbor dobrovolných hasičů Míškovice - Pivní slavnosti - 13. 8. 2016 
TJ Sokol Míškovice ve spolupráci s obcí – Turnaj spolků spojený s akcí pro děti - 20. 8. 2016
Sbor dobrovolných hasičů Míškovice - O pohár starosty SDH Míškovice - 4. 9 2016 
Český svaz chovatelů Míškovice - Výstava drobného zvířectva - 30. 9. - 2. 10. 2016
Český zahrádkářský svaz Míškovice - Výstava ovoce, zeleniny a květin- 1. 10. - 2. 10. 2016
Obec Míškovice – Posezení pro seniory - 21. 10. 2016

kem, přímým držením za obojek apod.)
• osoba doprovázející psa je povinna ne-

prodleně odstranit psem způsobenou ne-
čistotu (exkrementy) na veřejně přístup-
ných místech na území celé obce

• je zakázáno vstupovat se psy nebo je vpou-
štět na dětské hřiště, sportoviště, hřbitov.

Znečištění veřejného prostranství psími ex-
krementy a volné pobíhání psů je přestupek, 
za který může být uložena pokuta ve správním 

řízení. Abychom se tomuto krajnímu řešení 
vyhnuli, apelujeme na občany o dodržování 
těchto povinností.



8

SDĚLENÍ/ZÁBAVA/SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Míškovjan vydává: OÚ Míškovice, Míškovice 46, 76852. Periodický tisk územního samosprávného celku. 
Číslo vydání: 2/2016, den vydání: 10. 8. 2016 redakčně připravuje: Lenka Gazdová, příští uzávěrka: 30. 11. 2016, e-mail:ou@obecmiskovice.cz, náklad: 240 ks, 
vychází 3x ročně, www.obecmiskovice.cz, MK ČR E 22485, zpravodaj není podroben korektuře, články jsou vloženy , jak je dodali přispěvatelé. 
Zlom a sazba: Markéta Sedláková, Tisk: Computer Media s.r.o.

Poplatek za stočné 
a služby spojené s nájmem 
hrobového místa
V druhé polovině letošního roku (září, říjen) 
bude obec vybírat poplatek za služby spojené 
s nájmem hrobového místa (elektřina, voda, 
odpady, údržba) na období 2016 – 2020 ve 

Parkování vozidel
Žádáme majitele vozidel, kteří mají možnost 
parkovat své automobily na svých pozemcích, 
aby tak činily co možná nejčastěji. Omezte 

Pálení klestí
Máme zde letní období, a proto na Vás opětov-
ně apelujeme, abyste co nejvíce omezili pálení 
klestí, trávy atd.

Děkujeme za pochopení

výši 800 Kč/hrob. Současně s tím bude také 
poprvé vybírán poplatek za stočné. Poplatek 
činí 200 Kč/osobu/rok.

prosím parkování na veřejných komunikacích 
a chodnících, které znemožňuje pohyb ostat-
ním spoluobčanům.

 

NOVÍ 
OBČÁNCI

duben 2016: Eliška Moravcová
  Štěpán Malinský
květen 2016:  Rudolf Gaja

JUBILANTI
září – prosinec 2016

55 let
Září:  Holík Radek
Listopad:  Sovadina Ivan
  Večeřa Milan
Prosinec:  Koutská Marie
  Sedlář Antonín

65 let
Listopad:  Vránová Eva
  Mokrášová Eva

Dovolujeme si upozornit, že tuto rubriku považuje-
me za společensky prospěšnou a právně nezávad-
nou. Pokud si občané, dožívající se životních jubileí, 
nepřejí být zveřejněni, žádáme je, aby tuto skuteč-
nost písemně či ústně nahlásili na obecním úřadu.

75 let
Prosinec:  Mikalová Jarmila

85 let
Prosinec:  Mikala Karel


